
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 122 af 29. november 2021 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Henning Hyllested (EL). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Søren Schou 

  

9. december 2021 
J.nr. 2021 - 9026 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 122

Skatteudvalget 2021-22



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Regeringen har i udspillet »Danmark kan mere I - Flere i arbejde. Danmark skal være ri-

gere, grønnere og dygtigere« fra september 2021 foreslået, et der nedsættes en ekspert-

gruppe, der »(…) skal se med friske øjne på de 42 mia. kr., som vi i dag bruger på er-

hvervsstøtte«. Vil ministeren redegøre for, om tonnageskatteordningen og DIS-ordningen 

for de danske rederier vil være omfattet af denne gennemgang og skulle bidrage til de 3 

mia. kr., som regeringen vil frigøre til andre formål? Spørgsmålet skal ses i sammenhæng 

med SAU alm. del – samrådsspørgsmål C. 

 

Svar 

Som det fremgår af udspillet, foreslår regeringen at nedsætte en ekspertgruppe, der skal se 

erhvervsstøtteordningerne efter i sømmene og komme med anbefalinger til et fremtids-

sikret erhvervsstøttesystem. Tonnageskatteordningen og DIS-ordningen er erhvervsstøt-

teordninger og forslås dermed at indgå i vurderingen på lige fod med øvrige ordninger. 

 

Det bemærkes, at der endnu ikke er indgået en politisk aftale om nedsættelse af den fore-

slåede ekspertgruppe. 
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